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Onderwerp

Uitvoeringsprogramma generiek interbestuurlijk toezicht 2024

Geacht college, 

Wij hebben u op 10 juli 2023 het door ons vastgestelde Uitvoeringsprogramma generiek

interbestuurlijk toezicht 2024 toegezonden en u daarbij de gelegenheid geboden hierop een

bestuurlijke reactie te geven. 

Wij hebben uw reactie op 6 september jl. ontvangen ten aanzien van de onderwerpen

Omgevingsrecht en Monumenten en Archeologie. Hierna gaan we in op uw reactie. 

Omgevingsrecht

Door u wordt opgemerkt dat de indicatoren die worden gebruikt voor interbestuurlijk toezicht (IBT)

toezichtgebied omgevingsrecht voornamelijk gericht zijn op het vaststellen van beleidsdocumenten

binnen termijnen, en minder op de inhoudelijke kwaliteit ervan. Daarnaast vraagt u zich af of de

provincie van plan is om de kwaliteit van de uitvoering van de Big-8 cyclus te beoordelen, en welke

stappen zullen worden genomen als blijkt dat deze kwaliteit ontoereikend is en geplande acties en

doelstellingen niet (geheel) zijn uitgevoerd of bereikt. 

Het IBT in de provincie Zuid-Holland is gestoeld op het uitgangspunt ‘vertrouwen in het functioneren

van de horizontale verantwoording’, waarbij het college van burgemeester en wethouders

verantwoording aflegt aan de gemeenteraad. De primaire verantwoordelijkheid voor de kwalitatieve

wijze van uitvoering van de gemeentelijke VTH-taken en het behalen van doelstellingen ligt bij de

gemeente en haar bestuur. Het toezicht daarop valt onder de verantwoordelijkheid van de

gemeenteraad.

We erkennen echter het punt dat u naar voren brengt. De IBT omgevingsrecht indicatoren vanuit de

provincie zijn primair gericht op het bezitten en tijdig vaststellen van specifieke beleidsdocumenten,

met minder nadruk op de inhoudelijke kwaliteit. 

We staan open om ambtelijk in gesprek te gaan met uw gemeente en andere gemeenten in Zuid-

Holland om de indicatoren voor het IBT omgevingsrecht en het doel ervan te bespreken. Op korte

termijn zullen deze gesprekken niet leiden tot wijzigingen in de criteria voor toezichtgebied
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omgevingsrecht voor het jaar 2024. Eventuele wijzigingen zullen pas overwogen voor 2025 of 2026.

Indien wijzigingen nodig of gewenst zijn, zullen deze in overleg met gemeenten worden doorgevoerd. 

Monumenten en Archeologie

Wij kunnen ons vinden in uw constatering dat de overheid voor een brede erfgoedtaak staat, met

een toenemende complexiteit van ruimtelijke opgaven. Maar ook op andere domeinen wordt er

steeds meer van erfgoedprofessionals gevraagd, denk onder meer aan Faro, participatie, educatie,

inclusie & diversiteit en de borging van kwaliteit. De provincie maakt in overleg met andere partners

in de keten Rijk, Interprovinciaal Overleg (IPO) en gemeenten, een beweging om het interbestuurlijk

toezicht meer handen en voeten te geven. In de voorgestelde nieuwe systematiek met vier criteria

zullen er bij negatieve scores gesprekken met gemeenten worden gevoerd. In deze gesprekken zal

dan ook de beleidscontext aan de orde komen die daar mogelijk aan ten grondslag ligt. Echter, de

implementatie van de nieuwe systematiek is nog afhankelijk van de bij het ministerie van Onderwijs

Cultuur en Wetenschap (OCW) gevraagde middelen voor extra capaciteit bij de provincies. Mocht

OCW niet kunnen voorzien in de gevraagde middelen voor een uitgebreider toezicht, dan zullen wij

een nieuwe afweging moeten maken ten aanzien van ons ambitieniveau. Mochten die middelen er

wel komen, dan is de nieuwe voorgestelde aanpak niet in beton gegoten, maar zal deze na enige tijd

geëvalueerd worden, waarna bijstellingen mogelijk zijn. Daarover zullen we dan opnieuw met de

Zuid-Hollandse gemeenten in gesprek gaan.

Wij vertrouwen erop u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd.

Hoogachtend,

Gedeputeerde Staten van Zuid-Holland,

secretaris,

drs. M.J.A. van Bijnen MBA

voorzitter,

 
drs. J. Smit  

 


